
Best Newsletter Article by a Young Practitioner Award

For a sixth year, the Canadian Tax Foundation has presented the Best Newsletter Article by a Young Practitioner Award. The winners were announced in November 2020. Newsletter articles, in addition to being a valuable service to the profession in their own right, are often a stepping stone to lengthier pieces of writing, such as contributions to Canadian Tax Foundation conferences and articles in the *Canadian Tax Journal*. Early success in writing newsletter articles as a young practitioner (YP) may lead to a career in tax in which writing is a regular and ongoing part of one's contribution to the profession.

The Foundation defines a YP as an individual who has 10 years or less of experience working in the taxation field after becoming fully qualified (for example, receiving their professional designation). The award is given for the best newsletter article that (1) was written solely by one or more authors who was a YP at the time of publication, and (2) appeared in any of the three newsletters published by the Foundation in 2019: *Canadian Tax Focus*, *Canadian Tax Highlights*, or *Tax for the Owner-Manager*. Most of these articles appeared in *Canadian Tax Focus*, which generally publishes only articles for which the author (or one of the co-authors) is a YP. In all, 73 newsletter articles were eligible for the award.

A total of 11 of the articles eligible for the award were reviewed by a three-member committee consisting of, among others, recently graduated ex-YPs who have been extensively involved in publishing with the Foundation. The criteria applied by the committee were essentially the same as those used for the Foundation's Douglas J. Sherbaniuk Distinguished Writing Award. The members of the committee were:

- Mark Dumalski, Deloitte LLP, Ottawa
- Olivier Fournier, Deloitte Legal LLP, Montreal
- Michelle Moriarty, Legacy Tax + Trust Lawyers, Vancouver

The committee gave the awards to five authors in respect of the following articles:

- Michael Dolson (Felesky Flynn LLP, Edmonton: mdolson@felesky.com) and Kyle Ross (Felesky Flynn LLP, Calgary: kross@felesky.com), "Windups, PUC Reductions, and GAAR: Implications of the CRA's 2018 Commentary" (2019) 19:4 *Tax for the Owner-Manager* 5-7.
- Thanusan Raveendran (LRK Tax LLP, Kitchener, ON: thanusan.raveendran@lrktax.ca) and Anjali Navkar (PricewaterhouseCoopers LLP, Toronto: anjali.navkar@pwc.com), "The Rise of Crypto Funds and the Offshore Investment Fund Property Rules" (2019) 27:12 *Canadian Tax Highlights* 13-15.

- Henry Shew (Cadesky Tax, Toronto: HShew@cadesky.com), “Post Mortem Pipeline Fails for Non-Resident Beneficiaries” (2019) 9:1 *Canadian Tax Focus* 1.

Young practitioners (and anyone else) interested in writing for the Foundation’s newsletters are invited to contact the newsletter editors: Alan Macnaughton (amacnaughton@uwaterloo.ca) for *Canadian Tax Focus*, Thomas McDonnell (1tmcdonnell2@rogers.com) for *Tax for the Owner-Manager*, and Jeffrey Trossman (jeffrey.trossman@blakes.com) for *Perspectives on Tax Law & Policy*. In Quebec, they are invited to also contact Lucie Bélanger (lbelanger@ctf.ca) of the Quebec office.

Individuals interested in participating in any of the events and activities of the Foundation’s Young Practitioners chapters across Canada are invited to contact the chair of the steering committee of the local chapter or Robyn Corrigan (rcorrigan@ctf.ca) of the national office.

There are Young Practitioners chapters in Calgary, Edmonton, Halifax, Kelowna, Kitchener-Waterloo, Mississauga, Montreal, Ottawa, Quebec City, Saskatoon, Toronto, Vancouver, and Winnipeg.

Prix pour le meilleur article de bulletin rédigé par un jeune fiscaliste

Pour une sixième année, la Fondation canadienne de fiscalité a remis le prix pour le meilleur article de bulletin rédigé par un jeune fiscaliste. Les gagnants ont été annoncés le 20 novembre 2020. Les articles de bulletin, en plus d'apporter un service précieux à la profession en tant que telle, sont souvent un tremplin vers des écrits plus longs, comme des contributions aux conférences de la Fondation canadienne de fiscalité et aux articles dans la *Revue fiscale canadienne*. Obtenir du succès pour la rédaction d'articles de bulletin tôt dans sa carrière en tant que jeune fiscaliste (JF) peut mener à une carrière en fiscalité dans laquelle l'écriture constituera une part régulière et continue comme contribution à la profession.

La Fondation définit un JF comme une personne ayant dix ans ou moins d'expérience dans le domaine de la fiscalité, et ce, après l'obtention de ses qualifications (par exemple, avoir reçu son titre professionnel). Le prix est décerné pour le meilleur article de bulletin qui (1) a été rédigé exclusivement par un ou plusieurs auteurs qui étaient de JF au moment de la publication, et (2) a été publié dans l'un des trois bulletins de la Fondation en 2019 : *Canadian Tax Focus*, *Faits saillants en fiscalité canadienne* ou *Actualités fiscales pour les propriétaires exploitants*. La plupart de ces articles sont parus dans *Canadian Tax Focus*, qui ne publie généralement que des articles pour lesquels l'auteur (ou l'un des coauteurs) est un JF. En tout, 73 articles de bulletin étaient admissibles au prix.

Parmi les articles admissibles au prix, 11 articles ont été examinés par un comité de trois membres composé, entre autres, d'anciens JF récemment diplômés qui ont participé activement à des rédactions auprès de la Fondation. Les critères appliqués par le comité étaient essentiellement les mêmes que ceux utilisés pour le Prix d'excellence en rédaction Douglas J. Sherbaniuk de la Fondation. Les membres du comité étaient :

- Mark Dumalski, Deloitte S.E.N.C.R.L./s.r.l., Ottawa
- Olivier Fournier, Deloitte Legal Canada, Cabinet d'avocats S.E.N.C.R.L./s.r.l., Montréal
- Michelle Moriartey, Legacy Tax + Trust Lawyers, Vancouver

Le comité a décerné les prix à cinq auteurs pour les articles suivants :

- Michael Dolson (Felesky Flynn LLP, Edmonton : mdolson@felesky.com) et Kyle Ross (Felesky Flynn LLP, Calgary : kross@felesky.com), « Windups, PUC Reductions, and GAAR: Implications of the CRA's 2018 Commentary » (2019) 19:4 *Actualités fiscales pour les propriétaires exploitants* 5-7.

- Thanusan Raveendran (LRK Tax LLP, Kitchener, ON : thanusan.raveendran@lrktax.ca) et Anjali Navkar (PricewaterhouseCoopers LLP, Toronto : anjali.navkar@pwc.com), « The Rise of Crypto Funds and the Offshore Investment Fund Property Rules » (2019) 27:12 *Faits saillants en fiscalité canadienne* 13-15.
- Henry Shew (Cadesky Tax, Toronto : HShew@cadesky.com), « Post Mortem Pipeline Fails for Non-Resident Beneficiaries » (2019) 9:1 *Canadian Tax Focus* 1.

Les jeunes fiscalistes (et toute autre personne) intéressés à rédiger des articles pour les bulletins de la Fondation sont invités à communiquer avec les rédacteurs en chef des bulletins : Alan Macnaughton (amacnaughton@uwaterloo.ca) pour *Canadian Tax Focus*, Thomas McDonnell (1tmcdonnell2@rogers.com) pour *Actualités fiscales pour les propriétaires* et Jeffrey Trossman (jeffrey.trossman@blakes.com) pour *Perspectives en fiscalité et en politique fiscale*. Au Québec, ils sont invités à communiquer également avec Lucie Bélanger (lbelanger@ctf.ca) du bureau québécois de la FCF.

Les personnes intéressées à participer aux événements et aux activités de l'une des divisions des jeunes fiscalistes de la Fondation du Canada sont invitées à communiquer avec le président ou la présidente du comité directeur de la section locale ou avec Robyn Corrigan (rcorrigan@ctf.ca) du bureau national de la FCF.

Il y a des divisions de jeunes fiscalistes à Calgary, Edmonton, Halifax, Kelowna, Kitchener-Waterloo, Mississauga, Montréal, Ottawa, ville de Québec, Saskatoon, Toronto, Vancouver et Winnipeg.